
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. august 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1269
Vil ministeren fremsende et notat, der redegør for regeringens hidtidige indsats og kom-
mende planer vedrørende drab og lemlæstelse af dyr i høstmaskiner? Ministeren bedes 
herunder svare på følgende:
– Hvad kan regeringen oplyse om indsatsen siden Landbrug & Fødevarer, Dyrenes 

Beskyttelse og Danmarks Naturfredningsforening i april 2016 havde foretræde for 
Miljø- og Fødevareudvalget for at rette et politisk fokus på problemet med dyreunger i 
høstmaskiner?

– Hvad er det bedst tilgængelige faglige skøn af omfanget af yngel af hjortevildt, harer 
og fugle som går til i forårets grønthøst? Vil regeringen med udgangspunkt heri bede 
Dyreetisk Råd udarbejde en ”Udtalelse om dyr i høstmaskiner”, herunder med konkre-
te vurderinger og anbefalinger om tiltag?

– Hvad er status for projektet ”Vildtvenlig Høst” som udføres af Aarhus Universitet for 
midler under Miljøministeriet, på opfordring af organisationerne Landbrug & Fødeva-
rer, Dyrenes Beskyttelse og Danmarks Naturfredningsforening?

– Er regeringen enig i, at der er et meget alvorligt etisk problem af bekymrende omfang, 
som bør foranledige en opprioritering af indsatsen for at udvikle effektive og praktisk 
anvendelige tekniske løsninger, som vil reducere problemets omfang?

– Vil regeringen afsætte tilstrækkelige midler, f.eks. i størrelsesordenen 5 – 10 millioner 
kr., til iværksættelse af udvikling af sådanne tekniske løsninger i samarbejde med 
faglige eksperter og de nævnte interessenter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF) og Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Carl.Valentin@ft.dk, Rasmus.Nord-
qvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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